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Zápis ze 15. zasedání Zastupitelstva obce Brantice 
konaného dne 2. října 2024 od 18:00 v Domě služeb, vedle Obecního úřadu 

Brantice 

 
Přítomní členové zastupitelstva: 
Ing. Daniel Říha                                 Libor Valenta 
Jiřina Heinischová, DiS.  Roman Anderle  MUDr. Naděžda Ryšánková 
Vladimír Dofek   Ing. Martin Karas  Ing. David Niklasch  
 
Omluveni členové zastupitelstva: 
Michal Doričák 
 

1. Zahájení 

Zasedání zastupitelstva zahájil starosta pan Ing. Daniel Říha (dále jen “předsedající“) 
v 18:00 hodin. Na základě prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva (příloha č. 1) 
konstatoval, že je přítomno 8 z 9 zastupitelů a Zastupitelstvo obce Brantice (dále jen “ZO“) je 
usnášeníschopné. Dále předsedající prohlásil, že zasedání bylo řádně svoláno a vyhlášeno. 

 

2. Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatele 

Předsedající navrhl ověřovateli zápisu pana Vladimíra Dofka a paní MUDr. Naděždu 
Ryšánkovou a zapisovatelkou paní Ivetu Náhlíkovou.  

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným občanům. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

15/1/24 – ZO schvaluje ověřovateli zápisu pana Vladimíra Dofka a paní MUDr. Naděždu 
Ryšánkovou a zapisovatelkou paní Ivetu Náhlíkovou. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 15/1/24 bylo schváleno. 
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3. Kontrola zápisu předchozího zasedání 

Předsedající informoval přítomné, že zápis z minulého jednání ZO byl řádně ověřen, k zápisu 
nebyly vzneseny žádné námitky, zápis tedy odpovídá průběhu zasedání. Předsedající sdělil, 
že zápis v písemné formě je uložen k nahlédnutí v kanceláři Obecního úřadu Brantice 
a v elektronické formě též na webových stránkách obce. 
 

4. Schválení programu zasedání 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu zasedání obecního zastupitelstva 
v souladu se zveřejněnou pozvánkou. 

Program zasedání: 

1. Zahájení 
2. Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
3. Kontrola zápisu předchozího zasedání 
4. Schválení programu zasedání 
5. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 
6. Opatření po povodni 
7. Různé, informace občanům o aktuálním dění v obci 
8. Diskuze 
9. Závěr 

Následně se zeptal členů ZO, zda mají zájem návrh programu doplnit nebo některý bod 
pozměnit či ho z programu stáhnout. 

Návrhy na změnu, doplnění, stažení: nebyly vzneseny 

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným občanům. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

15/2/24 – ZO schvaluje předložený program 15. zasedání Zastupitelstva obce Brantice. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 15/2/24 bylo schváleno. 

 

5. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 

Předsedající sdělil, že čas mezi posledním zasedáním zastupitelstva 5. září a tímto, původně 
neplánovaným, byl krátký a značně ovlivněn mimořádnou událostí. Kontrolní výbor se se 
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starostou na pracovní schůzce shodl, že kontrola plnění usnesení proběhne s odstupem, a to 
před dalším zasedáním. 

Předseda kontrolního výboru pan Roman Anderle sdělil, že na pracovní schůzce byla 
provedena kontrola dokumentace ze 14. zasedání, konaného dne 5. září 2024. Sdělil, že 
informování občanů o konání zasedání proběhlo v souladu s § 93 odst. 1 zákona o obcích, 
kdy informace byla zveřejněna na úřední desce minimálně 7 dní předem, a to dne 26. srpna 
2024 a následně sejmuta dne 6. září 2024. Zápis má veškeré náležitosti, je podepsán jak 
ověřovateli zápisu, tak i starostou, byl vyhotoven dne 13. září 2024.  

Předseda kontrolního výboru doplnil, že na základě skutečnosti, že obec Brantice postihly 
rozsáhlé povodně, kdy bylo potřeba operativně řešit jiné prioritní záležitosti a že od 
posledního zastupitelstva do této doby uběhla velice krátká doba, bylo kontrolním výborem 
rozhodnuto, že kontrola plnění jednotlivých usnesení bude přesunuta na další pracovní 
schůzku kontrolního výboru. 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

15/3/24 – ZO bere na vědomí sdělení kontrolního výboru.  

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 15/3/24 bylo schváleno. 

 

6. Opatření po povodni 

Předsedající sdělil, že s ohledem na povodeň, která v září zasáhla obec Brantice, obě její 
místní části a s ohledem na další fungování obce je třeba přijmout některá opatření. 

Předsedající navrhl uvolnit větší finanční částku za účelem odstraňování a zmírňování 
následků zářijové povodně. Předsedající předložil ke schválení rozpočtové opatření č. 12. 

Předsedající zmínil, že proběhla videokonference, ve které Moravskoslezský kraj poskytl 
informace, jakým způsobem se budou financovat náklady, které vzniknou při odstraňování 
povodňových škod. Pro nás největším výdajem je skládkovné a zde platí informace, že výdaje 
uhradí obec a následně bude žádat kraj o proplacení. 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 
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Návrh usnesení: 

15/4/24 – ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 12/2024 – viz příloha zápisu. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 15/4/24 bylo schváleno. 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Předsedající dále navrhl převést 5 milionů z investičního nástroje Conseq Repofond zpět na 
běžný účet a mít tyto peníze připravené pro další zapojení a rozpočtové opatření. 
Předsedající uvedl, že na základě již přijatých usnesení je zastupitelstvem zmocněn k převodu 
v případě potřeby, nebo v případě ohrožení investice.     

Návrh usnesení: 

15/5/24 – ZO bere na vědomí záměr starosty využít svého zmocnění a převést finanční 
prostředky ve výši 5 000 000 Kč z investičního nástroje Conseq Repofond (ISIN 
CZ0008477221) zpět na běžný účet obce. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 15/5/24 bylo schváleno. 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Předsedající uvedl, že od minulého zastupitelstva schválil ve své kompetenci několik 
rozpočtových opatření nutných pro krytí vícenákladů. Jedním z nich bylo i okamžité navýšení 
paragrafu krizového řízení. 

Návrh usnesení: 

15/6/24 – ZO bere na vědomí schválené rozpočtové opatření č. 8/2024, 9/2024, 10/2024 
a 11/2024. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 15/6/24 bylo schváleno. 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Předsedající sdělil, že obec má uzavřenu platnou smlouvu na veřejnou zakázku „Modernizace 
zahrady mateřské školy v Branticích“. Dle smlouvy a na základě data předání staveniště mělo 
být dílo dokončeno 10. října 2024. S ohledem na proběhlou povodeň není možné tento 
termín dodržet. Předsedající doplnil, že před pokračováním budou muset navíc proběhnout 
sanační práce. Odstranění povodňových škod zajistí dodavatel na základě dohody s obcí. 
Dodavatel má nakoupený materiál a je připraven pokračovat po odstranění škod pokračovat 
v zakázce. Předsedající navrhl prodloužení termínu realizace díla do 30. dubna, a to z důvodu 
blížící se zimy a rizika, že některé práce nebudou moci proběhnout. Dodavatel udělá 
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maximum pro dokončení co nejdříve. Předsedající navíc navrhl, aby vzhledem k posunutí 
termínu, již provedeným pracím a nakoupenému materiálu došlo k částečné fakturaci ve výši 
2 000 000 Kč. 

Návrh usnesení: 

15/7/24 – ZO schvaluje prodloužení termínu realizace veřejné zakázky malého rozsahu na 
stavební práce „Modernizace zahrady mateřské školy v Branticích“ do 30. dubna 2025 
a schvaluje dílčí fakturaci ve výši 2 000 000 Kč. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 15/7/24 bylo schváleno. 

 

7. Různé, informace občanům o aktuálním dění v obci 

Předsedající informoval přítomné: 

- o infolince obce Brantice a směřování všech svých žádostí a dotazů na tuto linku, o 
zásobovacích a výdejních centrech 

- o vojenských jednotkách operujících v obci 

- o podpoře Českého červeného kříže a Člověka v tísni   

- velké poděkování všem dobrovolníkům, kteří v obci pomáhají 

 

8. Diskuze 

Předsedající podal informaci o návrhu paní místostarostky na dočasné pozastavení práce 
pana architekta. Předsedající sdělil že pan architekt nabídl, že za září nebude po obci 
požadovat žádné plnění. 

Zastupitel pan Dofek informoval přítomné o postupu prací – čištění jímek, septiků a ČOV, 
které byly znečištěny při povodni v Branticích. 

Paní Suchánková se dotázala, kdy dojde na čištění jímek, septiků a ČOV v Radimi. 

Pan Dofek sdělil, že v příštích dnech se firma přesune do Radimi. 

Předsedající otevřel téma plánovaného projektu dětské skupiny s pochybností, že obec 
nebude za dané situace z časových a kapacitních důvodů schopna zvládnout přípravu čtyřech 
veřejných zakázek a intenzivně se věnovat projektu. Předsedající informoval, že výzva byla 
uzavřena 22. září 2024, alokace byla dvojnásobně překročena. Náš projekt byl do výzvy 
zařazen, zatím nemáme informaci od oblastního manažera, jestli je možné posunout termín. 
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Ředitel školy pan Šimůnek poznamenal, že požádal náměstkyni Ministerstva pro místní 
rozvoj o informace, do příštího zasedání sdělí poznatky. 

Pan Suchánek se dotázal (i za své sousedy) na chybějící lávku přes potok Krasovka a na to, 
jaký je do budoucna výhled – zda by se mohl na místní komunikaci provést alespoň štěrkový 
povrch, dále zmínil, že se lávku chystají opravit provizorně svépomocí. 

Předsedající odpověděl, že lávka byla v majetku obce, bude se stavět zpátky. Pokud sousedé 
postaví provizorní lávku, bude možné proplatit materiál. Co se týká komunikací – z hlediska 
hrazení v krizovém stavu – je možné pouze zasypání. Povrchy se budou řešit později v rámci 
standardního výběrového řízení. Nyní se řeší hlavně zborcené mostky, přístupy 
k nemovitostem, největší díry v komunikacích – tak, aby měl přístup IZS. Prioritou bude 
řešení obecního majetku a infrastruktury. Musí být obnoven provoz školy, mateřské školy, 
jídelny atd. Lokální komunikace se budou řešit později. 

Paní Suchánková poznamenala, že v Krasovce byly seřezány vrby, byly seštěpkovány a nebyly 
odklizeny. 

Zastupitel pan Valenta sdělil, že určitě bude vše odklizeno. Pan Valenta je v kontaktu se 
správcem, záležitost projedná. 

Pan Šamaj se dotázal, zda se bude dále řešit příkop za jeho domem – příkop je zanesen 
bahnem, armáda ho začala čistit, vznikají hromady a ty se nedají odvézt, není tam přístup. 

Předsedající sdělil, že o zaneseném příkopu víme, bude se dále řešit. 

 

9. Závěr 

Zasedání zastupitelstva předsedající ukončil v 19:50 hodin. 

Seznam příloh 

1. Prezenční listina 
2. Rozpočtové opatření č. 12/2024 

 
 
Datum vyhotovení zápisu:  15. října 2024  
Zapisovatelka:    Iveta Náhlíková 
 
Ověřovatelé zápisu: 
 

  
Vladimír Dofek v. r. MUDr. Naděžda Ryšánková v. r. 
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Starosta: 
 

  
Ing. Daniel Říha v. r.  

 


